

故事書《我坐校車上學》參考資料：原文附簡單英文解釋

" I Go to School By School Bus" story book for reference reading: original text with simple English explanation

P.1-5

<p>《我坐校車上學》</p> <p>我叫 <u>阿里</u>，我住在 <u>尖沙咀</u>。每天上學，媽媽都送我上校車。我坐在校車上看風景。</p> <p>馬路上有很多交通工具，有巴士、小巴、的士和私家車。</p> <p>星期天，爸爸不用上班，我們一家人坐港鐵到圖書館，我很喜歡看故事書。</p> <p>有時候，我們還會去公園玩，我們先乘坐渡輪到 <u>中環</u>，再轉電車到公園。</p> <p>今天是我的生日，爸爸和媽媽送了一輛單車給我，我很開心。我有一個願望，我希望長大後，可以和爸爸媽媽一起坐飛機，到很遠的地方遊玩。</p>	<p>I Go to School By School Bus</p> <p>My name is Ali, I live in Tsim Sha Tsui. Every day, my mother walks with me to the school bus. I watched the scenery when I was on the school bus.</p> <p>There are many different types of vehicles on the road, including buses, minibuses, taxis and private cars.</p> <p>On Sunday, my father took us to the library by Mass Transit Railway (MTR). I love reading story books.</p> <p>We also went to the park together occasionally. We took the ferry to Central and then the tram to the park.</p> <p>Today is my birthday. My father and mother give me a bicycle. I am very happy. I have a wish. I hope to travel overseas with my parents on a plane when I grow up.</p>
---	--

P.6-15

讀一讀	Please read aloud
電車	Tram
渡輪	Ferry
小巴	Minibus
港鐵	Mass Transit Railway

巴士	Bus
飛機	Plane
私家車	Private Car
的士	Taxi
單車	Bicycle

P.16-19

小練習	Exercise
選一選，按一按	Select and press
我們一家人坐[港鐵]到圖書館。	We go to the library by [Mass Transit Railway (MTR)].
今天是我的生日，爸爸和媽媽送了一輛[單車]給我。	Today is my birthday, my father and mother give me a [bicycle].
我有一個願望，我希望長大後，可以和爸爸媽媽一起坐[飛機]，到很遠的地方遊玩。	I have a wish. I hope to travel overseas with my parents on a [plane] when I grow up.